
Protokół Nr IV/XXXVII/05
z sesji Rady Gminy Wisznia Mała

z dnia 30 września 2005 roku

    Obrady Rady Gminy Wisznia Mała rozpoczęły się o godzinie 9.00 w Ośrodku 
Kultury,  Sportu  i  Rekreacji  w  Wiszni  Małej.  Przewodniczącym  obrad  został  
Przewodniczący  Rady  Gminy  p.  Henryk  Idaczyk.  Przewodniczący  stwierdził  
prawomocność  obrad.  Na sali  obecni  byli  wszyscy  członkowie  Rady  Gminy.  
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.
Przewodniczący obrad odczytał proponowany porządek sesji :
1. Otwarcie sesji.
2. Zatwierdzenie porządku obrad.
3. Informacje i komunikaty Wójta i Przewodniczącego.
4. Uchwała w sprawie zmian budżetu gminy na rok 2005.
5. Uchwała w sprawie uchwalenia Programu Ochrony Środowiska i Planu 

Gospodarki Odpadami dla Gminy Wisznia Mała
6. Interpelacje i zapytania radnych i sołtysów.
7. Zamknięcie obrad.

Radni  jednogłośnie  przyjęli  proponowany  porządek  obrad.  Protokół  z  
poprzedniej  sesji  Rady Gminy z dnia 31 sierpnia 2005 r.  został  przyjęty bez 
uwag.
   Przewodniczący  obrad  Henryk  Idaczyk  oddał  głos  Wójtowi  Gminy  p.  
Stanisławowi  Moik,  który  przypomniał  zebranym,  że  w  ostatnim  czasie  na 
terenie naszej gminy miało miejsce wiele uroczystości i spotkań np. 

• dożynki gminne w Szymanowie
• spotkanie w Ozorowicach nt. opracowania programu rozwoju i odnowy 

wsi dla tej miejscowości,
• kolegium  dyrektorów  szkół  z  terenu  gminy  na  temat  przygotowania 

projektów  budżetu  na  przyszły  rok  i  opracowania  regulaminów 
wynagradzania nauczycieli,

     Wójt Stanisław Moik poinformował również, że sprawa dotycząca fermy 
gęsi  p.  Aksamskich  i  zmiany  sposobu  wykorzystania  budynków  (chów 
zamknięty zamieniono na chów na wolnym powietrzu) trafiła ostatecznie do 
Naczelnego  Sądu  Administracyjnego,  I  sprawa  została  przez  Gminę 
wygrana.
     Wójt zdementował także pogłoski o rzekomej sprzedaży Ośrodka Wodnego 
w Wiszni Małej. Pogłoski takie są nieprawdziwe, Gmina nie sprzedała i nie  
zamierza sprzedać tego Ośrodka. Jest on własnością Gminy i ma służyć całej  
społeczności – powiedział Wójt Stanisław Moik.
  Wójt Gminy poinformował także, że na jego ręce wpłynęło pismo, którego 
nadawcą jest p. Tadeusz Gardyna z Pierwoszowa. W piśmie tym przeprasza  
on Panią Aksamską za publiczne naruszenie jej dobrego imienia.



     Następnie głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy Henryk Idaczyk ,  
który  powiadomił  radnych,  iż  otrzymał  pismo  od  Naczelnika  Urzędu  
Skarbowego,  w  którym ustosunkował  się  on  do  złożonych  przez  radnych 
oświadczeń  majątkowych.  Ci  radni,  którzy  zostali  wezwani  do  złożenia  
wyjaśnień  w  sprawie  w/w  oświadczeń  proszeni  są  o  dokonanie  tego  na 
piśmie w jak najkrótszym terminie i złożenie na ręce Przewodniczącego Rady 
Gminy.  Wyjaśnienia  te  zostaną  przesłane  do  Urzędu  Skarbowego  w 
Trzebnicy.    

    Przystępując do kolejnego punktu porządku obrad tj.  uchwały w sprawie 
zmian budżetu gminy Przewodniczący Henryk Idaczyk oddał głos p. Skarbnik  
Marii  Januszek.  Wyjaśniła  on,  że  podstawą  zmian  w  planie  dochodów 
budżetowych było zwiększenie  o  7.127 zł  dotacji  celowej  na podstawie pism 
otrzymanych  z  Krajowego  Biura  Wyborczego  Delegatura  we  Wrocławiu.  
Otrzymane  środki  przeznaczono  na  sfinansowanie  wydatków  związanych  z  
przygotowaniem i przeprowadzeniem wyborów Prezydenta RP zaplanowanych 
na 09 października 2005r. Z kolei Wojewoda Dolnośląski pismem poinformował  
Wójta  Gminy  o  przyznaniu  dotacji  celowej  w  wysokości  132.000  zł  z  
przeznaczeniem na realizację ustawy o świadczeniach rodzinnych.  Posiadana 
rezerwę celową w wysokości 584.000 zł na realizację zadania inwestycyjnego 
pn.  „Budowa  kanalizacji  sanitarnej  ...  dla  Wiszni  Małej,  Ligoty  Pieknej  i  
Strzeszowa”  zmniejsza  się  o  kwotę  464.746  zł  i  przeznacza   na  realizację  
następujących zadań: zwiększenie wartości zadania inwestycyjnego pn. Budowa 
drogi  osiedlowej  w  Strzeszowie,  zakup  gruntu  pod  drogę  w  Szymonowie,  
sporządzenie  projektów technicznych  celem przygotowania  zadań w zakresie 
remontów  dróg,  wykonanie  projektów  decyzji  o  warunkach  zabudowy  i  
zagospodarowania terenu zgodnie z ustaleniami rozdziału 5 Ustawy z dnia 27  
marca 2003 r.  o  planowaniu i  zagospodarowaniu  przestrzennym, utrzymanie  
oczyszczalni  ścieków,  remonty  obiektów  komunalnych,  podatek  VAT, 
uporządkowanie  terenu  przy  wiacie  przystankowej  w  Krzyżanowicach  oraz 
legalizację wagi na wysypisku w Mienicach – powiedziała Skarbnik Gminy. W 
uzupełnieniu  uzasadnienia  tej  uchwały  głos  zabrała  Kierownik  Referatu 
Gospodarki Komunalnej i  Infrastruktury Technicznej  p.  Sławomira Hermann. 
Wyjaśniła wątpliwości dotyczące otwarcia wysypiska odpadów komunalnych w 
Mienicach.  Stwierdziła,  że  wprowadzenie  segregacji  odpadów  pozwoliło  na 
zmniejszenie  ilości   śmieci  wywożonych na wysypisko w Piotrkowiczkach.  W 
związku z tym pozostaje tam jeszcze nie do końca wykorzystana objętość. Z tych 
właśnie powodów śmieci są ciągle wywożone na to wysypisko. Nieprawdą jest  
jakoby  wysypisko  w  Mienicach  było  źle  wykonane-  powiedziała  Kierownik  
Sławomira Hermann. Spełnia ono wszystkie wymagane normy i jest pod stałą  
kontrolą Sanepidu. Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury 
Technicznej  zasygnalizowała  także  potrzebę  wprowadzenia  do  planu  budżetu  
gminy  na  przyszły  rok  zakupu  prasy  dla  oczyszczalni  ścieków.  Kiedy  
oczyszczalnia rozpoczynała działalność prasa przyjeżdżała tylko raz do roku do 



odsączania  osadu.  Koszt  takiego zabiegu to  ok.  9  tyś.  złotych,  koszt  zakupu  
prasy to 100 tyś. złotych. Obecnie zabieg odsączania osadu wykonuje się cztery  
razy.  Dlatego należy  rozważyć  potrzebę  wprowadzenia  do  planu budżetu  na  
przyszły rok kosztu zakupu prasy do odsączenia osadu.
    Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie zmian w planie budżetu  
gminy na rok 2005. Uchwała została przyjęta jednogłośnie. Otrzymała ona nr  
IV/XXXVII/224/05 i stanowi ona załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
     Kolejnym punktem programu była uchwała w sprawie programu ochrony 
środowiska  i  programu  gospodarki  odpadami.  Przewodniczący  obrad  oddał 
głos  p.  kierownik  Gospodarki  Komunalnej  i  Infrastruktury  Technicznej.  
Sławomira  Hermann  stwierdziła,  że  w  obecnej  sytuacji  działania  z  zakresu 
ochrony środowiska  polegające na przyjęciu przez gminy w/w Programów są  
bardzo potrzebne, bowiem przedsiębiorcy, rolnicy czy też sama Gmina starając  
się  do  środki  z  funduszy  unijnych musi  odpowiedzieć  na  pytanie  czy  Gmina 
dysponuje w/w Programami. Jeżeli  jakieś działanie nie zostanie ujęte w tych 
dokumentach nie będzie można uzyskać na nie dofinansowania. Następnie p.  
Kierowik  GKiIT  przystąpiła  do  omówienia  poszczególnych  rozdziałów 
Programu  Ochrony  Środowiska  a  następnie  Planu  Gospodarki  Odpadami.  
Zapoznała zgromadzonych ze wszystkimi działaniami, jakie zostały zapisane w 
w/w Programach. 
     Następnie głos zabrał Wójt Gminy Stanisław Moik informując, że przyjęcie 
przez  Radę  Gminy  w  /w  Programów będzie  skutkowało  w  przyszłości  także  
zmianą Regulaminu Utrzymania  Porządku i  Czystości  w Gminie.  Wójt  Moik  
prosił  również  zebranych,  aby  wszelkie  bieżące  sprawy  dotyczące  ochrony 
środowiska kierować do p. Joanny Kubackiej i p. Jacka Rubaszewskiego.  
   Przewodniczący obrad oddał głos p. Janowi Kwaśnica, który zwrócił uwagę  
na wychowanie dzieci i młodzieży w poszanowaniu zasad ekologii.
  Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie uchwalenia Programu 
Ochrony Środowiska i Planu Gospodarki Odpadami dla Gminy Wisznia Mała.  
Uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie  i  otrzymała  nr  IV/XXXVII/225/05.  
Stanowi ona załącznik nr 3 do protokołu z obrad Rady Gminy.
     Kolejnym punktem porządku obrad były interpelacje i zapytania radnych i  
sołtysów.  Przewodniczący  Rady  Gminy  oddał  głos  radnemu  Czesławowi 
Nasionek,  który  zapytał  w  jaki  sposób  zakończył  się  konkurs  na  dyrektora  
przedszkola w Strzeszowie. W odpowiedzi p. Wójt poinformował, że na konkurs 
wpłynęły  dwie  oferty,  ale  z  przyczyn  formalnych  żadna  z  nich  nie  spełniała 
wymogów  i  konkurs  pozostał  nie  rozstrzygnięty.  Osobą  pełniącą  obowiązki  
dyrektora jest obecnie p. Maria Garecka.
    Następnie radny Ryszard Śliwakowski zapytał czy Psary otrzymają wiatę na 
nowo utworzonym przystanku  autobusowym?  W odpowiedzi  p.  Sł.  Hermann 
poinformowała, że przeszklone wiaty otrzymają oprócz Psar także Strzeszów i  
Szewce.



     Radny  Ryszard  Śliwakowski  zauważył,  że  bardzo  starannie  została  
zagospodarowana działka między Krynicznem a Malinem. Pan Wójt Stanisław 
Moik  powiedział,  że  działka  obejmuje  powierzchnię  ok.  1  ha  i  została  
podzielona na  trzy działki wycenione na ok. 300 tyś złotych.
     Wobec  wyczerpania  się  porządku  obrad  Przewodniczący  Rady  Gminy 
zakończył sesję o godzinie 13.15.
                                                                           Podpisał:
Protokołowała :


